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Posle februarske skup{tinske sednice i Zukorli}ev
SPP postao deo vladaju}e koalicije u Prijepolju 

U opoziciji samo
jedan odbornik

Prijepolje - Peta sednica Skup{tine op{tine Prijepolje imala je pred-
lo`enih 25 ta~aka ali je dnevni red pro{iren "dopunama" koje je
Op{tinsko ve}e podnelo pred sednicu. Ni{ta neobi~no, da nije re~ o
vi{e ta~aka, a neke od njih su me|u najva`nijima jer se odnose na
promene u "odnosima" snaga u lokalnoj samoupravi. "Dopunskom"
ta~kom promenjen je Statut op{tine i omogu}eno da Op{tinsko ve}e
umesto dosada{njih {est, ima sedam ~lanova. 

To "sedmo" mesto o~ekuje predstavnika SPP, partije koja time
ulazi ponovo u vlast u Prijepolju u kojoj je bila prethodne ~etiri go-
dine. Do sada su izvr{nu vlast ~inili predstavnici koalicije predvo|ene
SNS koja ima tri, SPS i SRS po jednog ~lana i predstavnici Koalicije
predvo|ene SDP kojoj su pripala tri mesta u izvr{noj vlasti. U opozi-
ciji je ostao samo jedan odbornik SDA Edib Kajevi}. I. H. D.

Strane IV i V

Zbog klizi{ta iznad hidroelektrane u Priboju nalo`eno iseljavanje ku}a

Vlasniku ponu|eno 40 hiljada 
evra za dve ku}e

Dokumentarni film Pribojca Vladimira Vulevi}a na festivalu u Drezdenu

Izabran u konkurenciji
2.700 filmova Strana IV
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Novi Pazar - Za aktuelni saziv Skup-
{tine grada postalo je uobi~ajeno zase-
danje u nastavcima, iz dana u dan, sve
dok se ne iscrpi dnevni red. Ni posled-
nje zasedanje nije bilo izuzetak i vi{e }e
se pamtiti po burnim raspravama sva-
|ama na ivici incidenata i psovkama,
nego po donetim odlukama. Zaseda-
nje je trajalo 20 sati i „proteglo“ se na
dva dana.

Na pro{lonedeljnom zasedanju,
pred odbornicima je bilo 55 ta~aka, a
samo utvr|ivanje dnevnog reda je tra-
jalo skoro {est sati. Predsednica grad-
skog parlamenta Anela Halilovi} [em-
sovi}, zbog stalnih „reklamiranja“ po-
vrede Poslovnika i o{trih rasprava me-
|u odbornicima, dva puta je prekida-
la sednicu. Prvog dana zasedanje je
prekinuto i tre}i put, zbog obavljanja
tre}e dnevne muslimanske molitve,
ikindije.

Sednica je, tog dana, trajala skoro
12 sati i odbornici su uspeli da od 55
ta~aka razmotre samo ~etiri. Odborni-
ci vladaju}e ve}ine, koalicija oko SDP i
SNS, odbili su da u dnevni red uvrste
predloge opozicije da se raspravlja o
bezbednosnoj situaciji u gradu, jedna-
koj nacionalnoj zastupljenosti u jav-
nim institucijama, zlo~inima u San-
d`aku, radu lokalne samouprave, in-
frastrukturnim projektima, osnivanju
Privrednog suda u Novom Pazaru...
Odbornici su jednoglasno doneli odlu-
ku o formiranju Komunalne milicije.
Posebna organizaciona jedinica u
gradskoj upravi ima}e na~elnika i 15
milicajaca.

Komotnu skup{tinsku ve}inu u No-
vom Pazaru ~ine odbornici koalicija
oko SDP i SNS. U opoziciji su SPP i SDA
Sand`aka, koja je u poslednjih dvadeset
godina osvojila najmanje odborni~kih

mandata u gradskoj skup{tini, samo
devet. Povodom poslednjih doga|aja u
skup{tinskoj sali, saop{tenjem se ogla-
sila SDA Sand`aka, koja je najo{trije
osudila pona{anje odbornika. Ova par-
tija apelovala je na sve odbornike da u
me|usobnim odnosima po{tuju dosto-
janstvo sagovornika i najvi{eg predstav-
ni~kog organa vlasti u gradu.

Na konferenciji za novinare, odbor-
nica SPP Amela Luka~ Zorani} nagla-
sila je da njena partija „ne}e podr`ava-
ti obrasce pona{anja gde nasilje i kon-
flikt postaju standard u op{tenju me-
|u ljudima, ve} }e se zalagati protiv to-
ga“. Ocenila je da su poslednje zaseda-
nje lokalnog parlamenta obele`ili „ner-
mili konfliktni doga|aji, koji naru{ava-
ju ugled i kredibilitet Skup{tine kao
najve}eg organa upravljanja gradom“.

S. N.
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Prijepolje - Peta sednica Skup{tine
op{tine Prijepolje imala je predlo`enih
25 ta~aka ali je dnevni red pro{iren
„dopunama“ koje je Op{tinsko ve}e
podnelo pred sednicu. Ni{ta neobi~-
no, da nije re~ o vi{e ta~aka, a neke od
njih su me|u najva`nijima jer se od-
nose na promene u „odnosima“ sna-
ga u lokalnoj samoupravi. To je upra-
vo bio i predmet spora u tuma~enju
Poslovnika. Naime, odbornik Edib
Kajevi} tra`io je jo{ jednom poja{nje-
nje za{to sve vi{e va`nih predloga od-
luka predsednika op{tine ili Op{tin-
skog ve}a sti`e na sednicu kao „dopu-
na dnevnog reda“ jer je u me|uvre-
menu zahtevao autenti~no tuma~enje
~lana Poslovnika Skup{tine op{tine,
ali mu je odgovoreno da „nema ovla-
{}enja“ za to. Njegovo mi{ljenje, me-
|utim, podr`ao je i zamenik predsed-
nika Skup{tine op{tine Stanko Kijano-
vi}. Re~ je o ~lanu 79 Poslovnika Skup-
{tine op{tine prema kome je, po mi-
{ljenju odbornika Kajevi}a propisano
da predsednik op{tine i Op{tinsko ve-
}e predlog za dopunu dnevnog reda
mogu podneti predsedniku Skup{tine
op{tine do po~etka sednice. 

Daljim tuma~enjem ovog stava, ka-
ko navodi odbornik, mo`e se zaklju~i-
ti da oni mogu predlo`iti samo jednu
ta~ku dnevnog reda kao dopunu. Ob-
zirom da je na prethodnim skup{tin-
skim zasedanjima Op{tinskom ve}u
dato ovla{}enje da podnese vi{e od
jednog predloga za dopunu dnevnog
reda, a pri tom predsednik Skup{tine
op{tine nije obrazlo`io razlog privile-
govanog polo`aja Op{tinskog ve}a u

odnosu na odbornike, Kajevi} je tra`io
autenti~no tuma~enje ovog ~lana . U
odgovoru koji je potpisao predsednik
Skup{tine op{tine Izudin [anti} ka`e
se da odbornik nema ovla{}enje da
podnosi zahtev za autenti~no tuma~e-
nje. 

Nezadovoljan odbornik Kajevi} je
zatra`io i dobio mi{ljenje nekih dru-
gih instance, pa i me|unarodnih ko-
je su podr`ale njegov stav, ali je na
sednici predsednik [anti} jo{ jednom
potvrdio ono {to je u pisanoj formi
upu}eno. Me|utim, zamenik pred-

sednika Skup{tine op{tine Stanko Ki-
janovi} se ogradio i podr`ao mi{lje-
nje odbornika Kajevi}a, smatraju}i
da ne mogu tako va`na pitanja da bu-
du „dopuna“ dnevnog reda. Kijano-
vi} smatra da se za tako va`ne pred-
loge odluka mora sazvati i sednica po
hitnom postupku, jer uporedi Kija-
novi}, kako bi bilo da poslanici u Na-
rodnoj skup{tini menjaju Ustav na
predlog koji je stigao pred njih kao
„dopunski“. 

Sve je ovo bio uvod u izglasavanje
„dopunske“ ta~ke, a to je promena
Statuta op{tine Prijepolje, na osnovu
koje Op{tinsko ve}e ne}e imati {est
ve} sedam ~lanova uz predsednika op-

{tine i njegovog zamenika. Upravo to
„sedmo“ mesto o~ekuje predstavnika
SPP, partije koja time ulazi ponovo u
vlast u Prijepolju u kojoj je bila pret-
hodne ~etiri godine. Do sada izvr{nu
vlast su ~inili predstavnici Koalicije
predvo|ene SNS koja ima tri, SPS i
SRS po jednog ~lana i predstavnici Ko-
alicije predvo|ene SDP kojoj su pripa-
la tri mesta u izvr{noj vlasti. 

Pored toga, tako|e „dopunski“ raz-
re{en je du`nosti dosada{nji direktor
Turisti~ke organizacije Neboj{a Svi~e-
vi} (SPS) koji je podneo ostavku „iz
li~nih razloga“, a na njegovo mesto je
imenovana kao v.d. Ilda ^olovi}
(SPP). Promenjeni su i ~lanovi uprav-
nih i nadzornih odbora predstavnici-
ma novih koalicionih partnera koji sa-
da ~ine vlast u Prijepolju. Podr{ku vla-
sti daje i lokalna DPS, pa je prakti~no
prijepoljska Skup{tina op{tine koja
ima 41 odbornika ostala sa samo jed-
nim u opoziciji, a to je Edib Kajevi}
(SDA) koji je u prethodnoj vlasti bio
~lan Op{tinskog ve}a. 

Usvojeni su kako je re~eno“ambici-
ozni, ali realni“ programi rada i finan-
sijski planovi ustanova koje se finan-
siraju iz bud`eta, a samo je jedan od-
bornik primetio da bi, mo`da, bilo do-
bro da imaju i „rezervne planove“
ukoliko potraju epidemiolo{ke mere
koje su tokom prethodne godine
prakti~no onemogu}ile realizaciju
programa u ustanovama kulture. No,
kako su potro{ena planirana sredstva
za programe kojih nije bilo, zna}e se
kad pred odbornike stignu izve{taji. 

I. H. D. 

Za{to je potpredsednik BNV 
Esad Rahi} napustio skup u Ve}u

Ne ̀ eli susret sa 
negatorom Bo{njaka

Nastavak otvorenih nesuglasica izme|u 
Sulejmana Ugljanina i Esada Rahi}a i njihovih lista 

„Samoopredeljenje“ i „Vakat je“ u BNV

Novi Pazar - Neki lokalni portali su
pod oznakom „skandalozno“ preneli
informaciju da je potpredsednik Bo-
{nja~kog nacionalnog ve}a (BNV)
Esad Rahi} napustio sedi{te tog Ve}a
zbog prisustva predsednika organiza-
cije „Kosovo za Sand`ak“ Ismeta Azi-
zija.“Incident“ se dogodio na po~etku
obele`avanja 21.februara - Me|una-
rodnog dana maternjeg jezika, koji
BNV obele`ava i kao Dan nastave na
bosanskom jeziku.

Potpredsednik BNV Rahi} obave-
stio je javnost o napu{tanju skupa na
svom Facebook profilu. Napisao je da
je skup napustio „istog trenutka kada
sam u Sali video Azizija.Poziv Aziziju
je jasan signal i poruka pred postoje}i
popis stanovni{tva u Sand`aku“. Za
„poziv na svoju ruku negatoru san-
d`a~kih Bo{njaka“ Rahi} pripisuje
svojim koalicionim partnerima u
BNV, listi „Samoopredeljenje“ Sulej-
mana Ugljanina“. Ovo je samo nasta-
vak otvorenih nesuglasica, koje, u po-
slednje vreme, traju izme|u njih dvoji-
ce.

Na delovanje Aizija, ~ije udru`enje
„Kosovo za Sand`ak“ ima konsultativ-
no-parcipativni status u BNV, u negi-
ranju postojanja Bo{njaka u Sand`aku
i tvrdnjama da su Bo{njaci asimilizo-
vani Albanci, neki krugovi po~eli su da
ukazuju, pre dve i po godine, u vreme

predizborne kampanje za aktuelni sa-
ziv BNV. Pre ne{to vi{e od mesec dana
Azizi je pozvao istori~ara Rahi}a da,
pred televizijskim kamerama, debatu-
ju na tu temu. Rahi} je odbio predlog
koji je nai{ao na „logisti~ku podr{ku
nekih politi~kih krugova i minornih
intelektualaca u Sand`aku“, da deba-
tuje da li njegov narod postoji ili ne.
Zaklju~io je da je to „bezobzirno,drsko
i grubo vre|anje celog mojeg naroda i
otvoreno negiranje bo{nja~kog nacio-
nalnog identiteta i nacionalne poseb-
nosti“.

Tada je Rahi}, ve}nik liste „Vakat
je“, saop{tio da }e njegova lista pokre-
nuti inicijativu da se udru`enju „Koso-
vo za Sand`ak“ oduzme konsultativ-
no-participativni status, a Aziziju za-
tvore vrata BNV. Liste „Samooprede-
ljenje“ i „Vakat je“ ~ine ve}inu u sada-
{njem sastavu BNV, pa ponovno poja-
vljivanje Azizija u sedi{tu bo{nja~kog
nacionalnog saveta,pripisuje se Uglja-
ninovoj listi, koju, sve glasnije, optu`u-
ju da „svesno podr`ava projekat alba-
nizacije sand`a~kih Bo{njaka“.

U ovom regionu sve ~e{}e se uka-
zuje na Azizijevo poja~ano delovanje
pred pred popis stanovni{tva, na uda-
ranje „na bo{nja~ko dostojanstvo“ i
pominjanje drugih bo{nja~kih politi~-
kih lidera u negativnom kontekstvu. 

S. Novosel

Posle februarske skup{tinske sednice i Zukorli}ev 
SPP postao deo vladaju}e koalicije u Prijepolju 

U opoziciji samo 
jedan odbornik

“Dopunskom“ ta~kom dnevnog reda, promenjen Statut op{tine 
i prijepoljsko Op{tinsko ve}e dobilo sedam ~lanova uz predsednika op{tine 

i njegovog zamenika Vlast sada ~ine koalicije predvo|ene SNS i SDP, partije 
SPS, SRS, SPP, a u opoziciji samo Edib Kajevi} (SDA)

Kona~no dugo o~ekivana
i najavljivana prekompozicija
vlasti: Sednica SO Prijepolja

Usvojeni su kako je
re~eno“ambiciozni, 
ali realni“ programi 
rada i finansijski planovi
ustanova koje se 
finansiraju iz bud`eta

Fo
to:

 I. 
H.

 D.

SLAB ODZIV NA VAKCINACIJU U TUTINU
Tutin - U Tutinu je epidemiolo{ka situacija i dalje nestabilna, ali se odr`ava na ranijem nivou,

rekli su za Sand`a~ku TV mre`u u tutinskom Doma zdravlja. Na~elnik epidemiolo{ke slu`be dr Mit-
hat Eminovi} nije zadovoljan dosada{njim tempom vakcinacije i poziva sugra|ane da se masovni-
je vakcini{u. Prema njegovim re~ima, do sada je na teritoriji op{tine Tutin utro{eno 1000 doza vak-
cina, oko 400 gra|ana je dobilo obe doze vakcina, {to zna~i da se vakcinisalo tek oko tri odsto Tuti-
naca. Prema njegovim re~ima, poslednje dve nedelje ne{to vi{e Tutinaca dolazi da se vakcini{e,ali
to i dalje nije zadovoljavaju}i broj. 

ODLO@ENO RO^I[TE VEKTRI JAKI]
Pljevlja - Ponovo je odlo`eno ro~i{te za ispitivanje razloga za eventualno uvo|enje ste~aja u jo{

jednu od kompanija Dragana Brkovi}a, Vektru Jaki} iz Pljevalja. To je tra`io njihov zastupnik Ranko
Grbavac, navode}i da je neophodno da se utvrdi koliko ta~no ova kompanija duguje Poreskoj upra-
vi, koja je zahtjev za otvaranje ste~aja podnijela zbog duga od 56,8 hiljada evra za poreze i dopri-
nose za jun 2018. godine. Naknadno je zahtjev dopunila i sa dodatnih 60 hiljada evra, jer je Vektra
prodala dva vozila zbog ~ega im je taj dio potra`ivanja ostao neobezbije|en. Idu}e ro~i{te zakaza-
no je za 19. april, kada bi kona~no trebalo da se sazna koliko Vektra duguje i kako }e to izmiriti.
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Novi Pazar - Za aktuelni saziv Skup-
{tine grada postalo je uobi~ajeno zase-
danje u nastavcima, iz dana u dan, sve
dok se ne iscrpi dnevni red. Ni posled-
nje zasedanje nije bilo izuzetak i vi{e }e
se pamtiti po burnim raspravama sva-
|ama na ivici incidenata i psovkama,
nego po donetim odlukama.

Na pro{lonedeljnom zasedanju,
pred odbornicima je bilo 55 ta~aka
dnevnog reda, ~ije je utvr|ivanje traja-
lo skoro {est sati. Predsednica grad-
skog parlamenta Anela Halilovi} [em-
sovi}, zbog stalnih „reklamiranja“ po-
vrede Poslovnika i o{trih rasprava me-
|u odbornicima, dva puta je prekidala
sednicu. Prvi prekid usledio je kada su
odbornici opozicione Stranke pravde i
pomirenja (SPP) iza{li na binu Kon-
certne dvorane,u kojoj se odr`ava sed-
nica, nezadovoljni zbog nedobijanja
odgovora na odborni~ka pitanja. Do-
govor je postignut da se odgovori na
odborni~ka pitanja dostave u roku od
dvadesetak dana. Drugi prekid bio je
posle razmene replika izme|u dvojice
odbornika SPP i vladaju}e Sand`a~ke
demokratske parttije (SDP). Tada je
do{lo do gu`ve i sva|e, jer su se u „dija-
log“ uklju~ili i ostali ~lanovi gradske
skup{tine. Prvog dana zasedanje je
prekinuto i tre}i put, zbog obavljanja
tre}e dnevne muslimanske molitve,
ikindije.

Sednica je, tog dana, trajala skoro
12 sati i odbornici su uspeli da od 55
ta~aka razmotre samo ~etiri. Odborni-
ci vladaju}e ve}ine, koalicija okuplje-
nih oko SDP i SNS, odbili su da u
dnevni red uvrste predloge opozicije
da se raspravlja o bezbednosnoj situa-
ciji u gradu, jednakoj nacionalnoj za-
stupljenosti u javnim institucijama,
zlo~inima u Sand`aku, radu lokalne
samouprave, infrastrukturnim pro-
jektima, osnivanju Privrednog suda u
Novom Pazaru...

Formirana 
Komunalna milicija

Odbornici su jednoglasno doneli
odluku o formiranju Komunalne mili-
cije. Posebna organizaciona jedinica u
gradskoj upravi ima}e na~elnika i 15

milicajaca. Predstoji raspisivanje kon-
kursa za izbor kandidata i njihovo upu-
}ivanje na obuku. Njihov zadatak je da
odr`avaju komunalni red, spre~avaju
bespravno zauze}e javnih povr{ina, ne-
propisno parkiranje, da kontroli{u odr-
`avanje ~isto}e, suzbijaju nelegalno
obavljanje delatnosti, nadziru javni
prevoz, {tite ̀ ivotnu sredinu i kulturna
dobra i obavljaju druge poslove u skla-
du sa zakonskim ovla{}enjima.

Inicijativa za formiranje ove slu`be
pojavila se jo{ 2010.godine i dva puta su
raspisivani konkursi za izbor kandida-
ta. Prvi put 2011.godine i taj konkurs je
poni{ten jer je tromese~na obuka otka-
zana. Godinu dana kasnije raspisan je
drugi konkurs koji nije realizovan, jer,
kako je tada obja{njeno, Ministarstvo
finansija nije odobrilo formiranje te
slu`be.

Prihva}eni su planovi i programi
javnih ustanova za ovu godinu. Done-
ta je odluka o pove}anju komunalnih
taksi za teretna, putni~ka, vu~na i dru-
ga vozila, koja je usagla{ena sa prose~-
nom zaradom januar-avgust pro{le
godine na podru~ju Novog Pazara.
Odbornici su odobrili zahtev JKP
„Gradska ~isto}a“ da cene svojih uslu-
ga pove}a za 10 procenata. Doneta je
odluka da se, kompaniji „Dunav osigu-
ranje“, proda gradska parcela od 115
kvadrata za 171,350 evra. Skup{tinska
ve}ina donela je odluku o izradi Plana

razvoja grada do 2020.godine. Nove
organe upravljanja, Upravni i Nadzor-
ni odbor, dobio je Centar za socijalni
rad.

Odnos snaga u parlamentu
Komotnu skup{tinsku ve}inu ~ine

odbornici koalicija okupljenih oko
SDP i SNS. U opoziciji su SPP i SDA
Sand`aka, koja je u poslednjih dvade-
set godina osvojila najmanje odbor-
ni~kih mandata u gradskoj skup{tini,
samo devet. Povodom poslednjih do-

ga|aja u skup{tinskoj Sali, saop{te-
njem se oglasila SDA Sand`aka, koja je
najo{trije osudila pona{anje odborni-
ka. Ova partija apelovala je na sve od-
bornike da u me|usobnim odnosima
po{tuju dostojanstvo sagovornika i
najvi{eg predstavni~kog organa vlasti
u gradu.

„Izazivanje sukoba izme|u Bo{nja-
ka i uru{avanje dostojanstva svih iza-
branih predstavnika u Sand`aku, po-
sledica su delovanja {ovinisti~kog re`i-
ma, koji u razjedinjenim Bo{njacima i
Bo{njacima bez samopo{tovanja nala-
zi priliku za ostvarivanje svojih intere-
sa“ - navela je u saop{tenju SDA San-
d`aka i pozvala sve politi~ke subjekte
da „umesto sva|e, vre|anja i ostalih
nedoli~nih postupaka“ svoje delovanje
usmere ka re{avanju problema gra|a-
na u Sand`aku. Odbornik te stranke
Ahmedin [krijelj ocenio je da su „re~-
nik i maniri ulice u{li u Skup{tinu“.

- Ne postoje politi~ka kultura i ko-
rektnost, ve} se ide na izazivanje suko-
ba. Odgovornost snose Sand`a~ka de-
mokratska partija (SDP) i Stranka
pravde i pomirenja (SPP), jer su ugled
i dostojanstvo Skup{tine, apsolutno
naru{eni.Pora`eni su - rekao je [krijelj
i dodao da mo`e samo da se nasluti {ta
su razlozi za navedene doga|aje, mada
je evidentno „da se ve} du`e vreme, na
dru{tvenim mre`ama, ove dve politi~-
ke strukture, bliske Vu~i}evom re`i-
mu, sukobljavaju oko toga ko }e mu
biti bli`i“. Ova partija je u opoziciji, bez

obzira {to sa SDP ima potpisan Spora-
zum o strate{koj saradnji, koji podra-
zumeva i zajedni~ko u~e{}e u vlasti na
lokalnom nivou. S. Novosel
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS
Zasedala Skup{tina grada Novog Pazara

Odbornici se sva|ali 
i odlu~ivali 20 sati

Osna`ivanje civilnog dru{tva na Zapadnom Balkanu

Re{avanje problema nasilnog ekstremizma
Novi Pazar - Novopazarska nevladi-

na organizacija Kulturni centar Da-
mad, u~estvovala je na regionalnoj in-
ternet manifestaciji „Dobrobit za Za-
padni Balkan: GrassrootsBoost“, koju
je organizovala nevladina organizacija
Forum MNE“. U~estvovale su 24 orga-
nizacije civilnog dru{tva (OCD), koje
su predstavile svoje inicijative za osna-
`ivanje radi bavljenja pitanjem nasil-
nog ekstremizma.

- Manifestacija je organizovana u
okviru projekta „Zajednica na prvom
mestu: Stvaranje centra civilnog dru-

{tva za re{avanje problema nasilnog
ekstremizma - od prevencije do reinte-
gracije. Cilj je pru`anje mogu}nosti
novim i iskusnim prakti~arima za raz-
menu znanja i umre`avanja, obja{nja-
va direktorka KC Damad Zibija Der-
vi{halitovi}-[arenkapi} i dodaje da je ,
za male grantove, stiglo 206 prijava, a
cilj je da se „podr`e lokalne organiza-
cije i lokalne OCD na Zapadnom Bal-
kanu i njihovim naporima da izgrade i
pove}aju otpornost zajednice na nasil-
ni ekstremizam stvaranjem lokalnih
partnerstava i zajedni~kim akcijama“.

Podr`ana su 24 projekta, sa ukup-
no 120.025 evra - po ~etiri u svakoj ze-
mlji u~esnici. U Srbiji su podr`ani pro-
jekti: Ja~anje kapaciteta obrazovnih in-
stitucija za delovanje na polju nasilnog
ekstremizma - Dru{tvo psihologa iz
Novog Pazara, NenasilNI odgovor - ni-
{ki Centar za razvoj gra|anskog dru-
{tva PROTECTA, Prepoznaj i dekodi-
raj - Centar za interkulturalnu komu-
nikaciju i Od dijaloga do spre~avanja
ekstremizma - Sombrski edukativni
centar. Na manifestaciji su u~estvova-
li brojni predstavnici me|unarodne

zajednice i organizacija. U~esnicima se
obratio i dr`avni sekretar MUP Crne
Gore Rade Milo{evi}, koji je rekao da
je borba protiv ekstremizma jedna je
od najva`nijih tema Ministarstva.

- Cenimo sve {to su organizacije ci-
vilnog dru{tva uradile do sada i ̀ elimo
biti njihovi partneri u budu}nosti. Bez
obzira {to u Crnoj Gori ne postoje
objektivne pretnje teroristi~kim akti-
ma, posve}eni smo doprinosu borbi
protiv ove pojave i podizanju svesti o
njenom zna~aju - naglasio je Milo{evi}.

Regionalna internet manifestacija

samo je jedna od vi{egodi{njeg projek-
ta koji realizuju NVO Forum MNE iz
Crne Gore u partnerstvu sa sa Cen-
trom za pravne gra|anske inicijative
(Albanija), organizacijom Nada i do-
movi za decu (Bosna i Hercegovina),
Kosovskim partnerima - Centar za
upravljanje sukobima (Kosovo), Cen-
tar za zajedni~ki jezik (Severna Make-
donija) i Kulturni centar DamaD (Sr-
bija). Projekat se sprovodi uz finansij-
sku podr{ku Evropske unije, Ministar-
stva javne uprave Crne Gore i grada
Novog Pazara. S. N.

Luka~ Zorani}: Nismo za nasilje i konflikt
Na konferenciji za novinare, pre dva dana, odbornica SPP Amela

Luka~ Zorani} naglasila je, da njena partija „ne}e podr`avati obrasce
pona{anja gde nasilje i konflikt postaju standard u op{tenju me|u lju-
dima, ve} }e se zalagati protiv toga“. Ocenila je da su poslednje zase-
danje lokalnog parlamenta obele`ili „nemili konfliktni doga|aji, ko-
ji naru{avaju ugled i kredibilitet Skup{tine kao najve}eg organa upra-
vljanja gradom“

Luka~ Zorani} je istakla da }e odbornici SPP crpeti sva prava koja
im Statut i Poslovnik o radu garantuju, da }e podr`ati odluke koje su
u interesu gra|ana, a o{tro kritikovati one druge. Od predsednice
gradskog parlamenta o}ekuje „da ima jednak tretman prema svim
odbornicima, da po{tuje normativne akte i omogu}i svima ravnopra-
van polo`aj, da ne ignori{e pitanja upu}ena radnim telima, jer su to
pitanja koja ti{te gra|ane i da kroz odgovore na njih poka`e transpa-
rentnost u radu“.

Rad Skup{tine zasenili incidenti 
o kojima se i danas pri~a: 

Odbornici „razmenjuju mi{ljenja“ 

U DVE RE^I

SEMINAR O EFIKASNIJEM U^ENJU
Novi Pazar - „Podsticajna u~ionica - vodi~

za primenu efikasnih strategija u~enja u nasta-
vi“ naziv je dvodnevnog seminara odr`anog u
Kulturnom centru Novi Pazar, u okviru projekta
„Re!ntegracija - podr{ka odr`ivoj (re)integraci-
ji povratnika u Srbiji“. Projekat je finansiran
sredstvima nema~kog Saveznog ministarstva
za ekonomsku saradnju i razvoj BMZ, a 43 pola-
znika iz Novog Pazara, Sjenice i Tutina, imalo je
priliku da pro{iri svoja znanja o primeni efika-
snijih strategija u~enja u nastavi. Program je
deo kataloga Ministarstva prosvete i odnosi se
na stalno usavr{avanje nastavnika, vaspita~a i
stru~nih saradnika u cilju unapre|enja obrazo-
vanja i vaspitanja kroz pru`anje podr{ke u izvo-
|enju obuka od javnog interesa. Nosilac projek-
ta je ASB Serbia (Arbeiter-Samariter-Bund), im-
plementator Inicijativa za razvoj i saradnju
(IDC), a partneri na projektu su grad Novi Pazar,
op{tina Sjenica, op{tina Tutin, u partnerstvu sa
Regionalnom razvojnom agencijom Sand`aka
- SEDA i Muslimanskim humanitarnim dru-
{tvom „Merhamet - Sand`ak“.

DA SVAKO NASELJE IMA IGRALI[TE
Novi Pazar - Na Rekreacionom centru pu-

{teno je u rad jedno od tri nova igrali{ta za decu,
koja su deo projekta Evropske unije, Ministar-
stva omladine i sporta i Grada Novog Pazara.
Vrednost projekta je 10 miliona dinara. Cilj je
najmla|ima obezbediti sigurno i moderno me-
sto za igru odmor i rekreaciju. „Kao jedan od pri-
oriteta Ustanove za sport isti~emo realizaciju
projekata za najmla|e, pred{kolce i {kolarce.
Igrali{te je savremeno, opremljeno po svetskim
standardima i za decu potpuno bezbedno. @eli-
mo da ponudimo nove i unapredimo postoje}e
sadr`aje na Rekreacionom centru“, rekao je di-
rektor Ustanove za sport Emir Mehmedovi}. Po-
mo}nik gradona~elnika Ensar [krijelj isti~e da }e
u okviru projekta EU mali{ani pored ovog, dobi-
ti jo{ dva igrali{ta, na magistrali, u okviru vrti}a
a jedno u naselju Lug. „@elja nam je da sva nase-
lja dobiju moderna i bezbedna igrali{ta za naj-
mla|e“, istakao je [krijelj.
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Prijepolje - Beogradski nadbiskup
monsinjor Stanislav Ho~evar posetio je
Prijepolje i sa predsednikom op{tine Vla-
dimirom Babi}em razgovarao o statusu
katoli~ke kapele na obali Lima i njenoj
daljoj za{titi kroz pokretanje procesa po-
vratka imovine. 

Do sastanka je do{lo na inicijativu
predstavnika Katoli~ke crkve, koji su iz-
razili interesovanje i zabrinutost za o~u-
vanje ovog objekta i njegovo odr`avanje.
Re~ je o jednom od simbola Prijepolja,
pravom arhitektonskom biseru iz 19. ve-
ka. 

Rukovodstvo op{tine je nadbiskupa
Ho~evara informisalo da postoji projekat
kojim je predvi|eno ure|enje parka i {e-
tali{ta na zemlji{tu oko kapele, a koje sa-
da slu`i kao „divlji“ parking prostor,
uglavnom za kamione. Zemlji{te na ko-
me se kapela nalazi pripada Republici Sr-
biji, a koristi ga op{tina Prijepolje, tako
da, kako ka`e predsednik Babi}, ne}e
predstavljati nikakve probleme u odr`a-
vanju. 

Do sada je to, na`alost, potpuno izo-
stalo. Nadbiskup Ho~evar je naglasio da
}e u dogovoru sa rukovodstvom op{tine,
po~eti pravne procese kako bi imovinu
vratili Katoli~koj crkvi. 

- Nakon toga bi mogli objekat urediti
za liturgijsku upotrebu, jer nema smisla
da Katoli~ka crkva obnavlja objekat koji
nije njena imovina. @elimo da, u saradnji

sa lokalnom zajednicom uredimo i oko-
linu oko kapele, da turistima omogu}i-
mo ne samo da vide Prijepolje, ve} oni-
ma koji pripadaju Katoli~koj crkvi da
imaju duhovnu podr{ku, rekao je mon-
sinjor Ho~evar. 

Malu katoli~ku kapelu sagra|enu
1887. godine Prijepoljci oduvek smatraju
jednim od svojih simbola. Podignuta na
steni iznad Lima, svedo~i i o vremenu
kada je Lim bio granica dva najve}a tada-
{nja carstva. Kapela je sagra|ena za po-
trebe austrougarskih vojnika i celi vek ne
slu`i kao verski objekat, ali je jedini obje-
kat katoli~ke kulture na {irem podru~ju
Polimlja. 

U vreme SFR Jugoslavije bila je ure|e-
na teritorijalna pripadnost verskih obje-
kata i prijepoljska kapela pripadala je
Skopskoj biskupiji. Posle formiranja sa-
mostalnih dr`ava, briga oko objekata ko-
ji su bili van teritorije tih dr`ava bila je ~e-
sto nemogu}a ili veoma te{ko ostvariva.
Tako je kapela nad Limom bila prepu{te-
na vremenu i kraj devedesetih godina
pro{log veka je do~ekala ruinirana, deva-
stirana, bez stakla na prozorima, bez vra-
ta, obrasla u {iblje, dotrajalog krova, bez
valjanog pristupa, sa naherenim „kri-
`om“ . Bile su te{ke godine, prijepoljska
op{tina je bila i sama siroma{na i jedva je
„krpila“ najnu`nije. Kada je sagra|en
Vladi~anski dvor, episkop Mile{evske
eparhije gospodin Filaret je u septembru
2000. godine javno izrekao da je „sramo-
ta za Prijepolje {to je kapela dovedena u
nedostojno stanje za ma kakav, a ne ta-
kav objekat namenjen za molitvu“. Za
mesec dana promenjen je krov na kape-
li, omalterisana je i okre~ena posle mno-
go godina, postavljena su stakla na pro-
zorima, vra}ena su vrata i zaklju~ana. Bio
je oktobar 2000. godine. 

Beogradski nadbiskup monsinjor Sta-
nislav Ho~evar posetio je 3. januara 2012.
godine Prijepolje. Tada je od zamenika
predsednika op{tine Dobra Lazarevi}a
primio klju~eve kapele o kojoj su brigu
vodili op{tina i Mile{evska eparhija. „Na-
kon {to su se ure|ivale republi~ke, odno-
sno dr`avne granice na podru~ju neka-
da{nje Jugoslavije, do{lo je i do ure|enja
teritorijalne pripadnosti verskih objeka-
ta. Po{to je Sveta stolica razgrani~ila
Skopsku biskupiju, ova crkva je pripala
kona~no Beogradskoj nadbiskupiji“, re-
kao je tada monsinjor Ho~evar. Javno je
izrazio i zahvalnost eparhiji i op{tini Pri-
jepolje na brizi i odr`avanju kapele. Od
tada ni{ta se vi{e nije uradilo. S godina-
ma, bela fasada postaje sve sivija, kruni
se, polako nestaje sjaja. Okolo je uglav-
nom kaljuga, od parkiranih kamiona.
Kapelica ponovo izgleda i zapu{teno i na-
pu{teno. I. Had`agi} Durakovi} 
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Priboj - Kratki film „Kako sam pobe-
dio lepak i bronzu“, Vladimira Vulevi}a,
posle zapa`ene premijere u Lokarnu i
pobede u svojoj konkurenciji na Festiva-
lu autorskog filma u Beogradu, odabran
je i za u~e{}e u zvani~nom takmi~ar-
skom programu 33. Me|unarodnog fe-
stivala kratkometra`nog filma u Dre-
zdenu.

Film Fest Drezden svake godine pri-
kazuje najbolje kratke filmove iz celog
sveta. Centralno mesto programa zauzi-
maju internacionalni i nacionalni takmi-
~arski program. Ove godine je stiglo vi{e
od 2.700 prijava iz celog sveta, od ~ega su
34 filma izabrana za internacionalni deo
programa, dok }e 28 biti u konkurenciji
za dr`avno takmi~enje. Najbolji filmovi
bi}e nagra|eni presti`nim Zlatnim ko-
njanikom i nov~anim nagradama.

Reditelj i scenarista Vladimir Vuksa
Vulevi} o filmu „Kako sam pobedio le-

pak i bronzu“, ka`e da je, odrastaju}i u
Priboju, okru`en fabri~kim radnicima u
porodici i okru`enju, posmatrao kako se
paralelno sa industrijom i sistemom i
ljudi menjaju i degradiraju. „Nekada ve-
dri, vi{enacionalni industrijski gradi} iz
mog ranog detinjstva postao je sumorno
okru`enje moje kasnije mladosti. Posle-
dice neuspe{ne tranzicije, ne ogledaju sa-
mo u materijalnim i ekonomskim efek-
tima i u tome kako poga|aju dru{tvo,
ve} i u na~inu na koji povre|uju i menja-
ju ljude kao osobe. Ljudi moje generaci-
je u toj situaciji su se na{li zate~eni i ne-
sna|eni. Nesposobni da odu, bez mo-
gu}nosti da ne{to promene ostali su tu -
da naslede radna mesta i `ivotne mode-
le svojih roditelja u fabrikama i instituci-
jama, koje nekako ipak rade. A njihovi
roditelji, i roditelji njihovih roditelja, kao
da se odr`avaju prise}anjem na „zlatna
vremena“ i nekada{nji moral“, obja{nja-

va reditelj. Vulevi} problem ekonomske
i moralne tranzicije vremena, kako ka`e,
vidi „kao dubok i kompleksan i zato u

ovom flmu poku{avam da ga tretiram
poetski i sa razumevanjem za ljude“.

S. Bjeli}

Priboj -Iznad hidroelektrane Rekovi}i,
koja se gradi na Limu u pribojskom nase-
lju Banjski ~amac, ponovo je proradilo kli-
zi{te. Najnovijim aktiviranjem klizi{ta
najvi{e su ugro`ene dve ku}e Mirka Ru`i-
}a ispod kojih gra|evinska firma Dragan
Klisure gradi hidroelektranu, pa je op{tin-
ski gra|evinski inspektor nalo`io iseljenje
objekata.

Gradnja hidroelektrane Rekovi}i po~e-
la je pre ~etiri godine. Glavni investitor i
budu}i vlasnik hidroelektrane je firma
„Mini hidro investmens“ Dragana Klisu-
re, ~iji je zakonski zastupnik direktor Ni-
kola Petrovi}, biv{i direktor Elektromre-
`e Srbije. Mirko Ru`i} i njegov brat pro-
dali su investitoru deo imanja na kome se
gradi hidroelektrana Rekovi}i, njegov
brat se nagodio za {tetu na objektima, a
on je dobijao uveravanja da }e za ku}e i
svu ostalu {tetu koja nastale biti obe{te-
}en.

- Dolazio mi je u ku}u Klisura i molio
me da ne dajem u medije ni{ta, kleo se da
}e mi sve po{teno isplatili. Sad vidim da
su oni samo odugovla~ili i dok ne napra-
ve hidroelektranu. Skoro su mi ponudili
neki neprihvatljiv iznos, oko 40 hiljada
evra za obe ku}e i rekli, „uzmi ili ostavi“.
Kad sam ih odbio krenule su pretnje pre-
ko njihovog tada{njeg advokata iz Pribo-
ja, \or|a Bendi}a. On je govorio“jesi li
normalan , zna{ li da je to hidroelektrana
Vu~i}evog kuma on mo`e da ti uni{ti po-
rodicu“ Kada sam ga odbio rekao je da }e
se li~no potruditi, jer ima mogu}nosti, da
na sudu nikad ni{ta ne dobijem, pri~a Ru-
`i} za Sand`ak Danas.

Dodaju}i da je Bendi}a zamenio advo-
kat Goran Bo`ovi}, jer je Ru`i}eva advo-
katica zvala njihovu firmu i rekla da sa ta-
kvim nasilnikom ne `eli vi{e da komuni-
cira. Ru`i} ka`e da je i{ao i u op{tinu, da

mu je tamo Boris Mrdovi}, predsednik
SO rekao, da oni nisu nadle`ni i da je za
sve oko hidroelektrane nadle`na Republi-
ka Srbija i republi~ka inspekcija, a da op-
{tina eventualno mo`e da mu popravi
put. Mrdovi} mu je i ispred op{tinskog
[taba za vanredne situacije poslao op{tin-
skog gra|evinskog inspektora koji je kon-
statovao da zbog klizi{ta ku}a nike bez-
bednna za ̀ ivot. „^ovek se iskreno ~udio
kako smem tu da `ivim“, ka`e za na{ list
Ru`i}

U poku{aju da telefonom razgovara-
mo sa predstavnicima investitora i glav-
nog izvo|a~a, firme „Mini hidro invest-
ments“, dobili smo sekretaricu koja je re-
kla da nema nikoga ko bi mogao da nam

da informacije u vezi klizi{ta. Kada se kli-
zi{te, pre dve godine, prvi put aktiviralo
do{lo je do pomeranja stubova koji nose
dalekovod, {to je uzrokovalo kidanje viso-
konaponske mre`e. Elektrodistribucija je
tada visokonaponske kablove polo`ila po
zemlji ispod Ru`i}evih ku}a i oni jo{ uvek
tako stoje. Tada je ura|ena prva sanacija.

Predstavnici instituta „Jaroslav ̂ erni“
koji izvode stru~ni nadzor ka`u da su ura-
dili privremene mere sanacije u toku ra-
dova, a da }e definitivna sanacija terena
biti mogu}a kada se zavr{i hidroelektra-
na. Isti institut je radio studiju procene
uticaja na `ivotnu sredinu za hidroelek-
tranu Rekovi}i, u kojoj pi{e da nisu pred-
vi|ena ovakve geolo{ke nestabilnosti.
Predstavnici Instituta su ranije komenta-
risali to kao nepredvidivost prirode.

S. Bjeli}

Vulevi}ev film na festivalu u Drezdenu

Izabran u konkurenciji 2.700 filmova
@IVOTPosle skoro deset godina nadbiskup Ho~evar ponovo u Prijepolju

Kapela na Limu 
glavna tema 

Posle skoro deset godina nadbiskup Ho~evar ponovo u Prijepolju
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Nadbiskup Ho~evar 
je naglasio da }e u 
dogovoru sa 
rukovodstvom op{tine
po~eti pravne procese
kako bi imovinu vratili
Katoli~koj crkvi 
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Nova Varo{ -Tokom pro{le godine u
novovaro{kom Centru za socijalni rad
evidentirana je 51 `rtva porodi~nog na-
silja, {to je za tridesetak manje nego u
2019. Zna~ajno je smanjen i broj `rtava
maloletni~kog nasilja, dok su potrebe
gra|ana za materijalnim davanjima iz
op{tinskog bud`eta bile uve}ane u od-
nosu na lane, posebno u uslovima van-
redne situacije progla{ene zbog {irenja
epidemije izazvane korona virusom -
ka`e Jelena Lekovi}, direktorka op{tin-
skog Centra za socijalni rad, na ~ijoj se
evidenciji tokom 2020.na{lo 2.647 No-
vovaro{ana koji su primili neki od vido-
va socijalne pomo}i i koristili usluge iz
oblasti porodi~no-pravne za{tite. 

Za zaposlene i interne stru~ne timo-
ve pri CSR pro{la godina je, ina~e, bila
te{ka i specifi~na. Korona nije u zna~aj-
nijoj meri poremetila redovne aktivno-
sti ove ustanove, ali je fokus rada, poseb-
no od marta do kraja juna, bio na pru`a-
nju pomo}i socijalno ugro`enom sta-
novni{tvu, penzionerima i doma}instvi-
ma sa najni`im primanjima. 

- Ulo`ili smo maksimalne napore da
svima kojima je pomo} bila potrebna
iza|emo u susret. Ekipe Centra, Crve-
nog krsta i Op{tinskog {taba za vanred-
ne situacije su, uz podr{ku volontera,
dnevno prelazile i po 300 kilometara ka-
ko bismo u gradu i do najudaljenijih se-
la odneli lekove, namirnice, nov~anu po-
mo}. 

Podr{ku kroz jednokratni nov~ani
iznos od 3.000 dinara dobilo je vanred-
no oko 850 doma}instava, a pored toga
podeljeno je i skoro 300 paketa sa
osnovnim `ivotnim namirnicama i
sredstvima za higijenu. Od po~etka pro-
{le godine pozitivno je re{eno ~ak 1.710
zahteva za jednokratnu nov~anu po-
mo}, a za ovu i druge namene podr{ke
gra|anima, iz op{tinske kase ukupno je
potro{eno oko 9.000.000 dinara - isti~e
Lekovi}.

Najve}i deo sredstava bio je oprede-
ljen za pomo} u novcu i vau~ere za na-
bavku osnovnih `ivotnih namirnica, a
gra|anima je pomagano i u nabavci
ogreva, ud`benika, za le~enje i lekove,
internatski sme{taj, pogrebne tro{kove,
jednokratnu pomo} za par izbeglica i

sli~no. Pomagalo se i nezaposlenim sa-
mohranim roditeljima, a nisu zabora-
vljeni ni mali{ani iz socijalno ugro`enih
porodica za koje su obezbe|eni novogo-
di{nji paketi}i. 

Prema podacima CSR za pro{lu godi-
nu, 131 porodica (ili 252 lica) koristila su
nov~anu socijalnu naknadu koja se is-
pla}uje iz republi~ke kase. Dodatak za
negu i pomo} drugog lica koristila su
162 Novovaro{anina. Ina~e, starosna
struktura korisnika materijalne pomo}i
i porodi~no pravne za{tite se u zlatar-
skom kraju ne menja zna~ajnije ve} go-

dinama. Na evidenciji su tako najbrojni-
ja odrasli (44 odsto), slede stari, mladi,
potom i deca mla|a od 12 godina kojih
je 409. Gotovo podjednako korisnika re-
gistrovano je u gradu i po selima, a na
evidenciji je me|u korisnicima neznat-
no vi{e `ena (1.307). Na spisku CSR je i
227 invalida (tridesetak vi{e nego u
2019), od kojih je gotovo polovina sa vi-
{estrukim hendikepom. 

- Pro{le godine je evidentirano po-
sredovanje u devet brakorazvodnih par-
nica, {to je manje nego prethodne godi-
ne i re~ je uglavnom o lak{im medija-
torskim slu~ajevima. Za razliku od
2019. kada je u ekspanziji bila malolet-
ni~ka delinkvencija, lane je u Centru
evidentirano svega par tinejd`era sa
problemima u pona{anju odnosno su-
kobu sa zakonom. To je i o~ekivano jer

je tokom gotovo ~itave godine bio redu-
kovan rad ugostiteljskih objekata i {ko-
la, kao mesta gde se naj~e{}e de{avaju
uglavnom fizi~ki obra~uni me|u vr-
{njacima - dodaje direktorka lokalnog
Centra za socijalni rad. Lekovi} nagla{a-
va i da je u 2020. u novovaro{kom kraju
bilo znatno manje prijavljenog nasilja u
porodici. 

- Ne bi se ba{ olako mogao izvu}i za-
klju~ak da je nasilja u okviru porodi~nog
doma generalno bilo manje, ali je ~inje-
nica da se re|e prijavljivalo. I to, {to je
zanimljivo, najmanje tokom trajanja
vanrednog stanja i ubrzanog {irenja vi-
rusa - ka`e Jelena Lekovi}, dodaju}i da
su imali pedesetak prijava za fizi~ku, od-
nosno psihi~ku torturu, koje su u najve-
}em broju slu~ajeva `ene trpele od svo-
jih bra~nih ili vanbra~nih partnera.“Na-
silje je u porodi~nom domu, prema pri-
javama u CSR, pretpelo je i devet na{ih
sugra|ana u populaciji starijih, a naro~i-
to je zabrinjavaju}e {to je nasilju bilo iz-
lo`eno i 16 dece i mladih. Zlostavljanje
dece, ina~e, spada u najte`e oblike trau-
matskog iskustva sa ~esto trajnim posle-
dicama na razvoj deteta, naro~ito kada
je re~ o njegovom emocionalnom sazre-
vanju“, isti~e Lekovi}. R. Popovi}

Poetski i sa razumevanjem: 
„Kako sam pobedio lepak i bronzu“

Saglasni da kapelu 
treba urediti: 

Monsinjor Ho~evar 
i predsednik 

op{tine Babi} 

Prijepoljci je smatraju za jedan 
od svojih simbola: Jedini 

katoli~ki objekat u Polimlju
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Nova Varo{ - Sara Mini}, u~enica sedmog raz-
reda Osnovne {kole iz Nove Varo{i, svoju huma-
nost i empatiju prema deci oboleloj od karcino-
ma, pokazala je ovih dana na delu. 

Ona je svoju dugu, negovanu kosu o{i{ala
i donirala u svrhu izrade perike od prirodnih
vlasi. Sara se na ovaj korak, kako ka`e, odlu-
~ila jer razume koliko je gubitak kose tokom

hemoterapije veliki {ok za decu, posebno de-
voj~ice. 

- Na{e malo nekom mo`e zna~iti mnogo. Za-
{to bih bacala o{i{anu kosu kada ona mo`e bar
malo da usre}i neko dete i pomo}i mu da lak{e
prevazi|e bolest i le~enje. Ovim `elim i da mo-
tivi{em druge da se priklju~e nekoj od ovakvih
ili sli~nih akcija. Jer kada poma`emo drugima,

puno poma`emo i sebi - ka`e Sara, kojoj se u
ovoj humanitarnoj akciji pridru`ila i vlasnica lo-
kalnog frizerskog salona „Studio MR“ Radosa-
va Mi}ovi}.  

Ona je Saru besplatno o{i{ala i napominje
da to nije prvi put, ve} da je jo{ par devoj~ica
iz Nove Varo{i svoju kosu doniralo u ove svr-
he. „Potrebno je najmanje 15 centimetara

zdrave kose kako bi se te vlasi mogle iskoristi-
ti za izradu perike. One su jako skupe i ~esto
porodice nisu u mogu}nosti da ih kupe za bo-
lesno dete. Zato je va`no da se u javnosti {to vi-
{e podigne svest o tome da humanost mo`e-
mo svojim primerom pokazati i drugima -
smatra Mi}ovi}. 

R. P. 

Za osmeh devoj~ica
obolelih od raka: 

Sara u frizerskom
salonu „Studio MR“

Zbog klizi{ta iznad hidroelektrane u Priboju nalo`eno iseljavanje ku}a

Vlasniku ponu|eno 40
hiljada  evra za dve ku}e

Mirko Ru`i} i njegov 
brat prodali su 
investitoru deo imanja
na kome se grad 
hidroelektrana Rekovi}i.
Njegov brat se nagodio
za {tetu na objektima, 
a Mirko Ru`i} smatra 
da je ponu|ena 
suma mizerna

Dozvola dobijena jo{ 2012.
„Mini hydro investments“ je na osnovu ranije dobijene energetske dozvole jo{ 2012.

godine anga`ovala firmu „Geo- sfera“ , iz ^a~ka i po~ela bu{enje korita Lima, koje je,
na osnovu prijave ekolo{kih udru`enja nadle`no Ministarstvo proglasilo nelegalnim.

To je bio povod za pokretanje peticija gra|ana protiv izgradnje ove hidroelektrane
kao i protesta U lokalnoj skup{tini su vo|ene rasprave o izgradnji hidroelektrane, a to
je bio razlog da neki odbornici podnesu ostavke, iz moralnih razloga, kako su sami obra-
zlo`ili. Lokalna skup{tina je tada ipak ve}inom glasova potvrdila sve planove i odobri-
la gradnju hidroelektrane. Studija procene uticaja na `ivotnu sredinu je 2014. godine
izmenjena. Izmenjen je i plan izgradnje hidroelektrane, ~ija je visina, a time i zapremi-
na hidroakumulacije pove}ana, pa je tako nadle`nost za dobijanje gra|evinske dozvo-
le sa lokalnog pre{la na republi~ki nivo.

Klizi{te za~udilo i stru~njake 
Instituta „Jaroslav ^erni“: 

Nepredvidljivost prirode
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U pro{loj godini na evidenciji Centra za socijalni rad 2.650 korisnika 

Korona uve}ala socijalna davanja

U porastu nasilje u porodici 
Osnovno javno tu`ila{tvo sa sedi{tem u Prijepolju je lane razmatralo ukupno 187

prijava slu~ajeva nasilja u porodici, od kojih je najmanje iz Nove Varo{i. Prema podaci-
ma OJT, koje pokriva teritoriju prijepoljske, pribojske i novovaro{ke op{tine, u 2020.
broj prijava porodi~nog i partnerskog nasilja je gotovo tri puta ve}i u odnosu na godi-
nu pre toga, odnosno za ~ak 123 slu~aja. Najvi{e prijava podneto je u Prijepolju - 100,
sledi Priboj sa 59, dok je na za~elju Nova Varo{ sa 28. 

Za pomo} ugro`enom
stanovni{tvu iz 
op{tinske kase utro{eno
devet miliona dinara 

Socijalno ugro`ena 131 porodica: 
Jelena Lekovi}, direktorka  
Novovaro{kog Centra za socijalni rad 

Posle skoro deset godina nadbiskup Ho~evar ponovo u Prijepolju

Kapela na Limu 
glavna tema 

Human gest Novovaro{anke Sare Mini} (14) 

Darivala kosu za bolesnu decu 
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Pljevlja dobijaju
fabriku cementa

Pljevlja - Op{tina Pljevlja definisala je planskim dokumentima novu
lokaciju za fabriku cementa i krenula u rje{avanja imovinsko-pravnih
odnosa, najavio je u intervjuu Dnevnim novinama predsjednik pljevalj-
ske op{tine Igor Golubovi}. Dodaju}i da se za izgradnju cementare inte-
resuje nekoliko inostranih kompanija, nije, me|utim, precizirao koje i
iz kojih dr`ava.

Pljevaljske vlasti po~etkom godine obavijestile su i Ministarstvo eko-
logije, prostornog planiranja i urbanizma Crne Gore o aktivnostima na
izgradnji nove fabrike, a, kako ka`e Golubovi}, Strate{kim planom op-
{tine Pljevlja od ove do 2025. godine, kao jedan od glavnih ciljeva indu-
strijskog razvoja navedeno je stvaranje uslova za izgradnju cementare.
Prema njegovim rije~ima, to nije nova ideja, a Pljevlja su ranije ve} ima-
la cementaru. O tome koliko je izgradnja cementare zna~ajna investici-
ja za Crnu Goru, Golubovi} ka`e da „govori podatak da bi se njenom
gradnjom pokrenuo i ~itav lanac ulaganja u pogone za proizvodnju gra-
|evinskog materijala sa potencijalom za stvaranje vi{e od 1.000 novih
radnih mjesta“. C. D.

Nova Varo{ - Op{tina Nova Varo{ je
iz pro{logodi{njeg bud`eta utro{ila
8,5 miliona dinara za podsticaj zapo-
{ljavanja. Uspe{no je sprovedeno ne-
koliko mera predvi|enih op{tinskom
politikom zapo{ljavanja, zahvaljuju-
}i ~ijoj realizaciji je do posla do{lo {e-
zdesetak nezaposlenih sa evidencije
tr`i{ta rada. Toliko je okvirno bilo i
planirano Lokalnim akcionim pla-
nom zapo{ljavanja u 2020. Op{tinski
Savet LAPZ je nedavno analizirao re-
zultate mera i efekte pro{logodi{njeg
programa na polju otvaranja radnih
mesta. Ocenjeno je da je u~inak zado-
voljavaju}i, iako je lane dvadesetak li-
ca manje uposleno nego u prethod-
noj godini. U Savetu isti~u da je to
zbog pove}anja naknada nezaposle-
nim licima - uglavnom korisnicima
subvencija za samozapo{ljavanje. Bu-
d`et od oko 8,5 milion dinara za ove
namene je pro{le godine, ina~e, bio
isti kao i 2019. a isti iznos planiran je
i za 2021.

- Zbog pozitivnih iskustava iz
prethodnih godina, najve}i deo sred-
stava - oko 8.000.000 dinara, lane je
bio opredeljen za sprovo|enje mere
organizovanja javnih radova. U okvi-
ru ovog programa, ukupno je uposle-
no 53 Novovaro{ana sa evidencije tr-
`i{ta rada. Oni su za svoj rad u traja-
nju od ~etiri meseca dobijali redovnu
mese~nu nadoknadu, a njihovo an-
ga`ovanje je, sa druge strane, dopri-
nelo da se u zna~ajnoj meri unapredi
rad u op{tinskim javnim preduze}i-
ma i ustanovama u kojima su bili ras-
pore|eni na razli~itim poslovima, u
skladu sa stepenom stru~ne spreme i
potrebama poslodavaca - ka`e Pre-
drag [aponji}, predsednik op{tin-

skog Saveta za zapo{ljavanje. On do-
daje da su javni radovi bili organizo-
vani u slede}im oblastima rada: odr-
`avanja gradske infrastrukture, jav-
nih povr{ine, za{tite `ivotne sredine,
zdravstva, kulture i socijalnih i hu-
manitarnih delatnosti.

Zbog nepovoljne epidemiolo{ke
situacije, izazvane korona virusom,
najve}i broj korisnika mere javnih ra-
dova je od juna do oktobra bio anga-
`ovan pri lokalnom Domu zdravlja -
ukupno 12 lica. Pri Pred{kolskoj usta-
novi radilo je njih osam, Turisti~koj
organizaciji I Rezervatu „Uvac“ po se-
dam, gradskoj Biblioteci i Op{tinskoj
upravi po {est, ovda{njem Komunal-

nom preduze}u pet i Domu kulture
~etiri nezaposlena Novovaro{anina.
Iz op{tinskog bud`eta je tokom 2020-
te opredeljeno i 500.000 dinara za

meru subvencija za samozapo{ljava-
nje. Isti iznos za ovu namenu oprede-
lila je i dr`ava preko Nacionalne slu-
`be za zapo{ljavanje. Nakon javnog
poziva, na koji je prispelo osam zah-

teva, odobrena su ~etiri. Korisnici ove
mere dobijali su po 250.000 dinara za
pokretanje sopstvenog posla.

- Zbog prili~ne zainteresovanosti
za ovu meru, Op{tina Nova Varo{ je
rebalansom opredelila dodatnih pola
miliona dinara i na taj na~in omogu-
}ila raspisivanje jo{ jednog poziva
„Samozapo{ljavanje - tehni~ka podr-
{ka“. Podneta su tri zahteva, od kojih
su dva pozitivno re{ena - ka`e ~lanica
Saveta Anita Ibrovi} iz Odeljenja za
privredu i lokalni ekonomski razvoj,
anga`ovana i na poslovima programa
za podsticaj zapo{ljavanja na lokalu.
Ona nagla{ava da je lokalna samou-
prava planirala da iz bud`eta za 2021.
izdvoji tako|e oko 8,5 miliona dina-
ra za podsticaj zapo{ljavanja, a koje
}e mere odnosno podsticajne progra-
me finansijski podr`ati zna}e se
uskoro, nakon {to se akcioni lokalni
planovi usaglase sa dr`avnom strate-
gijom i merama Nacionalne slu`be za
zapo{ljavanje. 

R. Popovi}

Sanacija smetli{ta u Prijepolju 

Po~ela prva faza 
rekultivizacije 

Prijepolje - Predsednik op{tine Prije-
polje Vladimir Babi} potpisao je ugovor
sa kompanijom „MPP Jedinstvo ad“ iz
U`ica o sanaciji i rekultivaciji smetli{ta
u Stanjevina, na ulasku u Prijepolje, ko-
je je zatvoreno od novembra pro{le go-
dine. Ugovor je vredan 33.887.000 di-
nara, a sredstva su obezbe|ena iz op-
{tinskog bud`eta. Rok za zavr{etak ra-
dova je 80 kalendarskih dana. Zaklju~e-
nim poslom obuhva}ena je prva faza
sanacije, kojom je predvi|ena za{tita lo-
kacije od daljeg rasipanja sme}a. Ozbilj-
niji radovi tek se posle toga o~ekuju ali
oni iziskuju skoro ~etiri puta vi{e sred-
stava. Prema re~ima Babi}a, ovo je ve-
liki dan ne samo za op{tinu ve} i za Re-
publiku Srbiju. 

- Ovo je primer koji pokazuje da
kroz zajedni~ko delovanja lokalne sa-
mouprave i dr`avnih organa mo`emo
posti}i ciljeve koji su izgledali nedosti-
`no. U izradi  projekta smo imali podr-
{ku Ministarstva ekologije. Op{tina Pri-
boj je prihvatila da kod njih deponuje-
mo otpad, a preduze}a „Srbijavode“ }e
izgraditi za{titni bedem kojim }e spre-
~iti da nagomilani otpad zaga|uje reku
Lim. Pred nama je jo{ posla. Imamo ve-
liki broj divljih deponija koje }emo u
narednom periodu rekultivisati kako bi
Prijepolju povratili ekolo{ki status“, re-
kao je Babi}. 

Na zahtev Ministarstva ekologije, or-
gani op{tine Prijepolje su locirali i ma-

pirali sve divlje deponije na svojoj teri-
toriji. One su pojedina~no ozna~ene
prema  kubika`i, tona`i i povr{ini. Pre-
ma ovom izve{taju, na lociranim di-
vljim deponijama nalazi se oko 150 to-
na komunalnog otpada. Govore}i o va-
`nosti ovog ugovora za lokalnu zajedni-
cu, zamenik predsednika op{tine Esad
Hod`i} je istakao da }e uslediti geodet-
ska snimanja i postavljenje drena`nih
slojeva i izvoda za deponijske gasove.
Na delu do magistralnog puta bi}e po-
stavljen humus i zasa|eno rastinje. Ti-
me }e biti okon~ana prva faza projekta,
~ija je vrednost 135 miliona dinara. 

Smetli{te na ulasku u Prijepolje za-
tvoreno je pre tri meseca. Vr{ilac du-
`nosti direktora JKP“Lim“ D`evad Be-
ganovi}, pre toga dugogodi{nji rukovo-
dilac radne jedinice koja se bavi upravo
deponovanjem komunalnog otpada,
ka`e da se svakoga dana do Dubokog
Potoka odvozi od 10 do 15 tura komu-
nalnog otpada. 

Potro{nja goriva je uve}ana za 30
odsto. O~ekuju se dve nove sme}are, ali
problem je mali broj radnika i nesave-
sno pona{anje gra|ana. Naime, kabasti
otpad se vi{e ne mo`e odvoziti kao ko-
munalni, pa je za to odre|ena posebna
lokacija ali navike gra|ana se ne menja-
ju, pa se gomila i dalje nekomunalni ot-
pad, {to jo{ vi{e ote`ava rad malobroj-
nim radnicima gradske ~isto}e.  

I. H. D. 

Nezaposleno 1.562 gra|ana
Na evidenciji prijepoljske Filijale NSZ, koja pokriva op{tine Nova Varo{, Priboj,

Prijepolje i Sjenica, nalazi se ukupno 13.000 nezaposlenih, od kojih je 1.562 Novo-
varo{ana. U obrazovnoj strukturi nezaposlenih lica iz zlatarskog kraja dominiraju
oni sa srednjom stru~nom spremom i radno nekvalifikovani, a na zaposlenje ~eka
i 63 na{ih sugra|ana sa fakultetskom diplomom. Na evidenciji lokalnog tr`i{ta ra-
da je 812 `ena.

- Na podru~ju Filijale NSZ Prijepolje, lane je broj nezaposlenih smanjen u svim
op{tinama sem u Sjenici, gde se pove}ao za 2,7 odsto - istakla je na nedavno odr-
`anoj konferenciji za medije direktorka prijepoljske Filijale Ana Pejovi}. Ona je na-
glasila da je ukupnim bud`etom od 146 miliona dinara, ova Filijala u saradnji sa
lokalnim zajednicama, a uprkos pandemiji, sprovela brojne programe aktivnih
mera zapo{ljavanja u koje je bilo uklju~eno vi{e od 730 lica.

Pomo} od 2009. godine 
Za mere lokalne politike zapo{ljavanja od 2009.do kraja pro{le godine, iz op-

{tinske kase utro{eno je 161,5 miliona dinara. „Ovo je daleko ve}i iznos koji kao
lokalna samouprava izdvajamo u odnosu na op{tine u okru`enju, a i {ire“, isti~e
predsednik lokalnog saveta za zapo{ljavanje Predrag [aponji}. On podse}a da je u
proteklih desetak godina sprovedeno vi{e od 30 razli~itih mera i programa u ovoj
oblasti, a procenjuje se da je u okviru njih bilo radno anga`ovano blizu 1.100 lica
sa evidencije tr`i{ta rada. 

Efekti op{tinskih mera zapo{ljavanja u Novoj Varo{i tokom pro{le godine

Posao za 60 
Novovaro{ana

Za podsticajne programe lane izdvojeno 
8,5 miliona dinara, koliko je planirano i ove godine

Najvi{e sredstava za javne radove: 
Predrag [aponji}, predsednik Saveta za zapo{ljavanje

Kona~no po~elo re{avanje velikog ekolo{kog problema Sanacija deponije
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Novi Pazar - Sa 32 fudbalera ~ije
usluge su koristila tri trenera Novi Pa-
zar je u samom vrhu klubova po broju
igra~a koji su dobili priliku da zaigraju
u ovom prvenstvu. Zanimljivost je da
su samo u prvih pet kola drugog dela
{ampionata sedme superliga{ke sezo-
ne osmorica fudbalera upisala prvi na-
stup u plavom dresu (u statistiku nije
u{la utakmica odigrana pre dva dana u
Surdulici). Ukupan broj fudbalera ko-
ji su igrali na najja~oj sceni za Novi Pa-
zar je 187. Ogromna brojka poja~ava se
prostom ra~unicom da je u svakoj su-
perliga{koj sezoni u Novom Pazaru
igralo 27 novih igra~a. Zvu~an poda-
tak, ali nije i poslednji koji prosto tera
na razmi{ljanje.

Format elitne lige Srbije u periodu
dok je Novi Pazar bio njen deo i u kojoj
je danas vremenom se menjao. Ako
po|emo od toga da je najdu`e tra-
janje {ampionata, izuzme-
mo li teku}i, bilo u vre-
me plej - ofa i plej - au-
ta (37 kola) dolazimo
do zaklju~ka da je
gro od 187 igra~a
odigralo manje
utakmica za Novi
Pazar nego {to je
trajanje jedne sezone.
Izuzmemo li igra~e iz
aktuelnog prvenstva, 123
fudbalera ubele`ila su manje
od 20 utakmica u plavom dresu. Po za-
vr{etku ovog prvenstva i taj broj }e biti
zna~ajno nadma{en.

Jo{ fascinantniji podatak je da od
187 igra~a njih 57, a podrazumeva se
da su dovedeni kao poja~anja, odigralo
je manje od deset utakmica u plavom
dresu. Ko se jo{ se}a Nemanje Petri}a,
Aleksandra Petrovi}a ili Igora Jeli}a?
Kad se toj listi doda jo{ 45 fudbalera iza
kojih je broj upisanih utakmica izme|u

10 i 19 (bez igra~a iz aktuelnog pr-
venstva) dolazimo do jo{

jedne neverovatne broj-
ke, od 102 fudbalera

kojima je Novi Pazar
bio samo usputna
stanica, odnosno
od kojeg su naplati-
li ne{to, a nisu mu

dali ni{ta. Na prste
jedne ruke mogu da

stanu igra~i iz ,,klase
102“ koji su i za tako krat-

ko vreme ostavili pozitivan
trag. Udeo Vojislava Ubiparipa, golge-
tera koji je na 14 utakmica postigao {est
golova, kojima je Novi Pazar ostao u li-

gi i fenomenalnog Darija Damjanovi}a
(12 utakmica - ~etiri gola), mnogo je
ve}i nego {to se to mo`e zaklju~iti iz
vremenskog intervala koje su proveli u
klubu. Neko bi ovom dvojcu mo`da
pridodao \or|a Tutori}a ili Stefana
A{kovskog, ali realnost je da su Ubipa-
rip i Damjanovi} jedini svaku nov~ani-
cu debelo zaradili.

Godinama se uporno name}e te-
ma o doma}im igra~ima i za{to ih ne-
ma vi{e u najboljem timu. Da li su za
to krivi treneri koji dolaze u Novi Pa-
zar, ~ije poverenje ne zaslu`uju, ili je
problem u radu sa mla|im kategorija-
ma? Mo`da ne{to tre}e? Odgovor na
ovo u Pazaru vrlo osetljivo pitanje da-
je se kako kome odgovara. Tako }e ve-
rovatno biti i u ubudu}e, a ovo {to sle-
di je ~injenica.

Od 187 fudbalera koja su u elitnoj li-
gi nosili Pazarov dres 35 je doma-
}ih, ali sedmorica od tog bro-
ja odigrala su samo jednu
utakmicu, dvojica dve,
jedan tri, jedan ~etiri,
jedan pet utakmica.
Jasno je kad i u kojim
prilikama su ovi igra-
~i dobijali {ansu. Sve-
ga 12 upisalo je 20 ili vi-
{e utakmica, njima }e se
tokom ove sezone najvero-
vatnije pridru`iti jo{ samo Mir-
za Delime|ac. Tako dolazimo do broj-
ke od 13 doma}ih fudbalera koji su u
sedam superliga{kih sezona dali veliki
ili kakav - takav doprinos rezultatima.

Pedeset i vi{e superliga{kih utakmi-
ca u dresu Novog Pazara odigralo je
svega 12 od 187 fudbalera. Apsolutni
rekorder je Admir Kecap sa 107 utak-
mica. Iza njega je pet sezona u najja~em
rangu i jedino je u aktuelnom igrao epi-

zodnu ulogu (osam utakmi-
ca), pa je u 33. godini od-

lu~io da karijeru nasta-
vi u srpskoliga{u Tu-
tinu. Prvi do njega je
Irfan Vusljanin sa 89
nastupa, tre}i je Emir
Lotinac (77), pa Slo-

bodan Vukovi} (69
utakmica). Najbli`i 50.

utakmici iz sada{njeg sa-
stava je Semir Had`ibuli}. Do

srebrnog jubileja nedostaje mu 12 na-
stupa. Od aktivnih igra~a posle Had`i-
buli}a najvi{e utakmica imaju Jasmin
Trtovac (36) i Milo{ Miji} (34).

Prvi strelac Novog Pazara u superli-
ga{kom dru{tvu je rekorder po broju
utakmica Admir Kecap, postigao je 15
golova. Me|utim, kada bi se vodili lo-
gikom proseka, konkurenciju nema
Vojislav Ubiparip, strelac {est golova u

samo 14 utakmica. Prvi pratioci bili bi
mu Nemanja Arsenijevi} i Enver Alivo-
di}. Iako je postigao samo jedan gol
mnogo du`e od nekih gol majstor spo-
minja}e se Ivana Babi}a, strelca prvog
superliga{kog gola za Novi Pazar. U top
deset golgetera ukoliko postigne jo{ je-
dan pogodak u aktuelnom {ampionatu
u}i }e i trenutno najbolji strelac tima,
Almir Aganspahi} (pet). 

U pri~i o golovima postoji jo{ jedan,
najbla`e re~eno, neverovatan podatak.
Nemogu}e je napraviti listu od deset
najboljih superliga{kih strelaca samo
od Novopazaraca, odnosno mogu}e je,
ako u nju uguramo sve fudbalere koji
su postigli samo po jedan gol. Takav
podatak nije za bacanje. Samo dvana-
est igra~a iz Novog Pazara upisalo se u
superliga{ke strelce, a jo{ je zanimljivi-
je da su me|u njima sedmorica koja su
postigla samo po jedan gol.

Od 187 fudbalera 
koji su u elitnoj 

ligi u ovih sedam 
sezona nosili dres 

Novog Pazara samo 
je 35 Pazaraca
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Album sa 187 sli~ica

Kola{inac propustio EP
Beograd - Zbog korona virusa, baca~ kugle iz Sjenice Asmir Kola{i-

nac nije otputovao na Evropsko dvoransko prvenstvo koje je ju~e po~e-
lo u poljskom gradu Torunju, saop{tio je Atletski savez Srbije. „Dan uo-
~i putovanja dobio sam rezultat da sam pozitivan na PCR testu, iako ne-
mam nikakve simptome. Mnogo `alim {to se ne}u takmi~iti na Evrop-
skom prvenstvu jer sam ba{ spreman. Nadam se da }u {to pre biti nega-
tivan i da }u nastaviti sa treninzima i takmi~enjima“, rekao je Kola{i-
nac.Evropsko dvoransko prvenstvo traje do 7. marta u poljskom gradu
Torunju, a srpska reprezentacija zna~ajno je oslabljena i nastupi}e sa
osmoro takmi~ara. Me|u njima je i Prijepoljac Armin Sinan~evi}, koji
se tako|e takmi~i u bacanju kugle. Sinan~evi} je nedavno postavio dvo-
ranski rekord Srbije u bacanju kugle, koji sada iznosi 21 metar i 13 cen-
timetara. Kako je re~ o drugom rezultatu na svetu, Sinan~evi} je velika
nada na aktuelnom EP. S. D.

Prvoslav Le{ovi}

REKORDERI PO 
BROJU UTAKMICA
1. ADMIR KECAP 107

2. IRFAN VUSLJANIN 89

3. EMIR LOTINAC 77

3. SLOBODAN VUKOVI] 69

4. PREDRAG PAVLOVI] 65

5. MILO[ TINTOR 63

6. VLADIMIR RADIVOJEVI]           57

7. VLADAN \OGATOVI]          52

9. IVAN OBROVAC 50

10. MILO[ BOGUNOVI]  48

10. DEJAN RUSMIR          48

10. BOJAN \OR\EVI]      48

BROJ UTAKMICA
IGRA^A IZ NOVOG 
PAZARA
1. ADMIR KECAP 107

2. IRAFAN VUSLJANIN 89

3. EMIR LOTINAC 77

4. ANES RU[EVI] 39

5. SEMIR HAD@IBULI] 38

6. JASMIN TRTOVAC 36

7. LAZAR PAJOVI] 35

8. ENVER ALIVODI] 34

9. IBRAHIM ARIFOVI] 29

10. EDIN SELIMOVI] 24

11. ALMEDIN ZILjKI] 22

GOLGETERI
1. ADMIR KECAP 15/107

2. PREDRAG PAVLOVI] 12/65

3. ENVER ALIVODI] 11/34

4. VLADIMIR RADIVOJEVI] 11/57

5. NEMANJA ARSENIJEVI] 9/26

6. MILJAN MUTAVD@I] 8/49

7. IRFAN VUSLJANIN 8/89

8. MILO[ BOGUNOVI] 7/48

9. VOJISLAV UBIPARIP 6/14

9. NEMANJA VIDAKOVI] 6/35

9. ANES RU[EVI] 6/39

Prva kolona ozna~ava broj golova, 

druga odigrane utakmice

SVI NOVOPAZARCI
STRELCI GOLOVA
ADMIR KECAP 15

ENVER ALIVODI] 11

IRFAN VUSLJANIN 8

ANES RU[EVI] 6

SEMIR HAD@IBULI] 2

EDIN SELIMOVI] 1 

EMIR LOTINAC 1

SEAD HAD@IBULI] 1

LAZAR PAJOVI] 1

JASMIN TRTOVAC 1

MIRZA DELIME\AC 1

ERVIN KURTI 1 

Manje od 
20 utakmica 

u plavom 
dresu odigralo 
123 fudbalera

Ubedljiv poraz u Surdulici
Fudbaleri Radnika pobedili su u Surdulici tim Novog Pazara sa 4:1, u utakmici

25. kola Super lige Srbije. Jedini gol za pazarske „plave“ postigao je Nemanja Dra-
gutinovi} u 41.minutu. Posle nekompletnog kola, Radnik ima 38 bodova i sedmi je
na tabeli, dok je Pazar na 14. mestu sa 27 bodova. Novi Pazar u 26. kolu do~ekuje
ekipu Spartaka, dok Radnik gostuje In|iji.

Ubiparip i 
Damjanovi} jedini 

koji su svaku 
nov~anicu 

debelo 
zaradili

Apsolutni 
rekorder: 

Admir Kecap 
i Ivan Babi}

Mnogima tek kratka, usputna
stanica: Fudbaleri Novog 

Pazara na po~etku 
pro{logodi{njih priprema
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Nova Varo{ - Jezi~ka sekcija O[ „@iv-
ko Ljuji}“iz Nove Varo{i osvojila je dru-
go mesto na Republi~kom takmi~enju
lingvisti~kih sekcija osnovnih i srednjih
{kola u Srbiji. Ovo je tre}e laskavo pri-
znanje kojegrupa vrrednih i darovitih
lingvista, predvo|ena profesorkom
srpskog jezika i knji`evnosti Bojanom
Melovi}, osvaja u poslednjih pet godi-
na koliko se intezivnije bave unapre|e-
njem i negovanjem jezi~ke kulture i pi-
smenosti. 

U fokusu rada sekcije bilo je ukupno
pet tematskih programa sa kojima su se
lokalni mladi „srbisti“ nadmetali sa u~e-
snicima takmi~enja iz ostalih delova Re-
publike. „Vuk Karad`i} u Vrti}u“, „Moj
prvi crte` perom“, Kaligrafski kurs za
po~etnike, „Delovi dana“ - samo su ne-
ki od zanimljivih i originalnih jezi~kih
projekata zahvaljuju}i kojima se ova
grupa od petnaestak osnovaca - u~eni-
ka osmog razreda, domogla srebra na
tradicionalnoj jezi~koj smotri. 

- Za nas u sekciji najva`niji su inova-
tivnost, kreativnost i originalnost. \aci

danas tra`e promenu, da ih zainteresu-
jemo za izu~avanje srpskog jezika na
neke druge, nove na~ine. Da se naprave
izleti iz svega {to je u jeziku standardi-

zovano. Promene su neophodne, kako
u samoj metodologiji, tako i u osavre-
menjavanju nastavnih planova i pro-
grama, ali i pedago{kog pristupa - isti~e

profesorka Bojana Melovi}, koja lingvi-
sti~ku sekciju pri gradskoj Osnovnoj
{koli aktivno vodi od 2015. godine. 

R. P. 
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Uspeh lingvisti~ke sekcije novovaro{ke osmoljetke na republi~kom takmi~enju 

Drugo mesto za pet projekata
Zanimljivim i originalnim jezi~kim programima, grupa od petnaestak 

novovaro{kih osnovaca domogla se srebra na tradicionalnoj jezi~koj smotri 

Oki}eni diplomama i priznanjima: ^lanovi jezi~ke sekcije sa predmetnom nastavnicom i direktorom {kole 

Dijaspora iz Luksemburga poma`e Ro`aje i Petnjicu

Donacije za djecu sa 
smetnjama u razvoju 

Ro`aje - Udru`enje „Zavi~ajni klub
Bihor“ iz Luksemburga dopremilo je
u Ro`aje oko 1.800 paketa sa odje}om
i igra~kama koji su distribuisani ovda-
{njim humanitarnim organizacijama
i udru`enjima koja se bave za{titom
djece sa smetnjama u razvoju, dok }e
oko 500 paketa biti otpremljeno za
potrebe `itelja Petnjice. Donaciju su
obezbijedili ~lanovi Udru`enja Bihor
na ~elu sa predsjednikom Edinom La-
ti}em, te Remzija Cami}, po~asni kon-
zul Crne Gore u Luksemburgu, kao i
Esko Halilovi} koji je pokrenuo inici-
jativu za prikupljanje ove pomo}i. 

Prema rije~ima Seada Kurtagi}a,
predsjednika Humanitarne organiza-
cije „Merhamet“, na ~iju adresu je do-
nacija dopremljena, roba }e biti raspo-
dijeljena najugro`enijim porodica-
ma.“ Radi se o vrijednim paketima od
kojih }e 30 odsto biti uru~eno ro`aj-
skoj organizaciji Crvenog krsta, a po
stotinu Dnevnom centru i NVU
„Olak{ajmo `ivot djeci sa posebnim

potrebama“. Oko 500 paketa oti}i }e
stanovni{tvu u Petnjici, a ostatak }e-
mo mi raspodijeliti na{im korisnici-
ma“, izjavio je Kurtagi} za podgori~ki
dnevnik Dan. 

Kurtagi} i Udru`enje „Olak{ajmo
`ivot djeci sa posebnim potrebama“
zahvalili su se darodavcima. Predsjed-
nica udru`enja Vezira ]osovi} nagla-
sila je da je rije~ o stalnim donatorima.
„Oni su na{i stalni donatori, koji zna-
ju da cijene na{ rad. Tra`ili smo po-
mo} za oko 60 na{ih {ti}enika, a ovi
dobri ljudi su se organizovali i realizo-
vali zaista vrijedan projekat. Bez nji-
hove pomo}i na{e udru`enje prakti~-
no bi bilo zatvoreno. Oni punih pet
godina podr`avaju na{ rad jer za sve
to vrijeme nijedan na{ projekat nije
prihva}en kod resornih ministarsta-
va“, rekla je ]osovi}, uz najavu da }e
iz Luksemburga uskoro biti dopre-
mljen novi kontigent pomo}i za ugro-
`eno stanovni{tvo u Ro`ajama. 

C. D. 

„Knjiga na dar“
Novi Pazar - U novopazarskom

Muzeju „Ras“ po~ela je kampanja
„Knjiga na dar“, u okviru koje pose-

tioci dobijaju na poklon knjigu. Mu-
zej ovom kampanjom `eli da pro-
movi{e sopstvenu izdava~ku delat-

nost, ali i da privu~e {to ve}i broj po-
setilaca, ~iji je broj zna~ajno sma-
njen zbog pandemije koronavirusa.

Kampanja „Knjiga na dar“ traja}e
do kraja marta.

S. D.

URA protiv gradnje asfaltne baze 
u pljevaljskom naselju Potrlica

Pljevlja su 
ve} dovoljno

zaga|ena
Pljevlja - Najava izgradnje asfaltne baze u naselju Potrlica krajnje nega-

tivno je iznenadila sve gra|ane Pljevalja, a posebno mje{tane naselja Potrli-
ca. Imaju}i u vidu stanje ̀ ivotne sredine u Pljevljima koje se o~ituje kroz ne-
slavnu titulu Pljevalja kao jednog od najzaga|enijih gradova u Evropi, iz-
gradnjom asfaltne baze nadomak gradskog podru~ja ve} katastrofalno sta-
nje bi se dodatno pogor{alo“, saop{tio je Luka Kova~evi} ~lan Glavnog odbo-
ra Gra|anskog pokreta URA iz Pljevalja. 

Kako je podsjetio, Pljevlja ve} vi{e od pola vijeka trpe enormno zaga|enje
i time su podnijela veliku `rtvu na u{trb razvoja cijele Crne Gore. ,,Cijena
koju su Pljevlja platila u vidu najgoreg prirodnog prira{taja, porasta broja
malignih i respiratornih bolesti je nenadoknadiva i visoka. Posljednje {to je
Pljevljacima potrebno je otvaranje jo{ jednog izvora zaga|enja koje bi ove
parametre samo pove}alo“, isti~e Kova~evi}. 

S. D. 




